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                                        P R O T O K Ó Ł    Nr XII/19 
Sesji Rady Miejskiej Wąsosza odbytej w dniu 24 września 2019r. 
 
 
Na 15 osobowy skład  rady na sesji obecnych było 14   wg listy obecności 
stanowiącej załącznik do protokołu. Sesja rozpoczęła się o godz.10.00 i trwała do 
godz. 13.00.     
 
Nieobecny : 

1. Andrzej Rapior 
 

                                               Lista obecności radnych to zał.nr 1 do protokołu 
 

Ponadto w sesji udział wzięli: 
 

1. Paweł Niedźwiedź– Burmistrz Wąsosza, 
2. Jadwiga Rodzewicz- skarbnik Gminy, 
3. Marcin Koziński – sekretarz Gminy, 
4. Kazimierz Bogucki – Starosta Górowski, 
5. Grzegorz Kordiak – Wicestarosta Górowski, 
6. Kierownicy Referatów Urzędu Miejskiego Wąsosza 
7. Dyrektorzy i kierownicy zakładów pracy z terenu Gminy Wąsosz, 
      
                                               Lista obecności stanowi zał.nr 2  
 
Sołtysi wsi. 
                                                Lista obecności sołtysów to zał.nr 3 
 
W sesji uczestniczyło 55 osób. 
      
Ad 1. Otwarcie sesji. 
 
Pan Wiesław Stolicki– Przewodniczący Rady słowami „ Otwieram XII sesję Rady 

Miejskiej Wąsosza rozpoczął obrady. W pierwszej kolejności Przewodniczący Rady  

zwrócił się  do radnych o potwierdzenie  na urządzeniach obecności następnie  

stwierdził prawomocność obrad .Przewodniczący obrad  powitał   zaproszonych 

gości w tym po raz pierwszy nową panią sołtys wsi  Sułów Wielki  Katarzynę 

Grebenstein. 

                                          

Ad 2. Przyjęcie porządku obrad. 
 
Przewodniczący poddał pod głosowanie porządek obrad XII sesji Rady Miejskiej. 
Rada jednomyślnie 14 głosami „za” przyjęła porządek obrad. 
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                                                         Wykaz głosowania zał. nr  4 
 
 
 
P o r z ą d e k   o b r a d   s e s j i: 
 
1. Otwarcie sesji  . 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Interpelacje i zapytania radnych oraz odpowiedzi. 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej. 

5. Informacja z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

6. Informacja z wykonania budżetu Gminy Wąsosz za I półr.2019 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Wąsosz na 2019r. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia wyboru sołtysa w Baranowicach. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia wyboru sołtysa  w Dochowej. 

10.Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej przydomowych 

oczyszczalni ścieków. 

11.Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr V/39/11 RM Wąsosza z dnia 22 marca 

2011r. dotyczącej zasad udzielania i rozliczania dotacji celowej na dofinansowanie 

realizacji przydomowych oczyszczalni ścieków przez  mieszkańców Gminy Wąsosz. 

12. Podjęcie uchwały  w sprawie zaliczenia drogi powiatowej Nr 1102D Baranowice-

Kowalowo do kategorii drogi gminnej.    

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru ławnika do Sądu Okręgowego w Legnicy. 

14. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr III/11/18 RM Wąsosza z dnia 12 

grudnia 2018r. w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Wąsosz. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany istniejącego 

Studium Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego. 

16. Podjęcie uchwały  zmieniającej uchwałę NR XLII/263/10 z dnia 29 czerwca 

2010r. w sprawie utworzenia punktu Przedszkolnego w PSP  w Czarnoborsku 

17. Podjęcie uchwały w sprawie określenia źródeł dochodów i wydatków nimi 

finansowanych wraz ze wskazaniem jednostek budżetowych, które prowadzą 

wydzielony rachunek dochodów. 

18. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr IX/55/19 z dnia 28 maja 2019r w 

sprawie poboru w drodze inkasa podatku od nieruchomości, podatku rolnego, 

podatku leśnego od osób fizycznych oraz ustalenia wynagrodzenia za inkaso. 

19.Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia Klubu Dziecięcego w Wąsoszu i nadania 

mu Statutu. 

20. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę RM Wąsosza nr  XXXV/217/09 z dnia 27 

2009r. w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach i 

przedszkolu podległych Gminie Wąsosz. 

21. Informacje Przewodniczącego Rady. 

22. Wolne głosy i wnioski. 

23. Zamknięcie sesji.     
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Ad 3.  Interpelacje i zapytania radnych oraz odpowiedzi. 
 
W pierwszej kolejności Pan Przewodniczący Rady odczytał odpowiedzi na złożone 
wcześniej interpelacje:  
 
 Radnego Jacka Chorostkowskiego Jacka w sprawie powodu  rozpatrzenia petycji  
po upływie trzech miesięcy oraz  Fundusz Dróg Samorządowych ma odmienić zły 
stan dlatego pozbawiamy tej możliwości mieszkańców Świniar i Borowna  
skorzystania  
 
Interpelację radnego Biernackiego w sprawie zamontowania progów zwalniających 
na ul. Polnej i założenia lampy oświetlenia ulicznego przy ul. Polnej . Następnie 
Przewodniczący  odczytał odpowiedź Burmistrza w tej sprawie. 
 
Interpelację  radnego Biernackiego  w sprawie wykonania chodnika przy ul. Polnej na 
działce  724/10 i ustawienia znaku zakazu zatrzymywania się i postoju na chodniku 
oraz wykonania miejsc parkingowych dla samochodów osobowych i ustawienia 
znaku zakazu wjazdu samochodów powyżej 3,5 t na działkach 130 , 
109/2,109/4,109/5 oraz odczytał odpowiedź Burmistrza w tej sprawie. 
 
Interpelację radnego Biernackiego w sprawie położenia chodnika przy ul 
Powstańców Styczniowych oraz odczytał odpowiedź Burmistrza w tej sprawie. 
 
Interpelację radnego Wł. Biernackiego  w sprawie założenia oświetlenia ulicznego 
przy ul. Powstańców Styczniowych za posesją nr 8 oraz założenia lampy 
oświetleniowej na istniejącym słupie przy posesji nr 3  oraz odpowiedź Burmistrza w 
tym zakresie. 
 
Interpelację  radnego Biernackiego w sprawie założenia oświetlenia ulicznego przy 
ul. Polnej w kierunku Goli Wąsoskiej nr 32 oraz odpowiedź Burmistrza. 
 
Odpowiedź dla radnego Jacka Chorostkowskiego w sprawie petycji dotyczącej 
przejęcia drogi Świniary- Borowno po terminie, oraz poprawy jakości wody wsi 
Zbaków Górny i Wiklina, odczytywania interpelacji i  udzielania odpowiedzi na nie. 
 
Interpelacja radnego Jacka Chorostkowskiego w sprawie informacji o wydłużonym 
terminie rozpatrzenia petycji, terminowości udzielanych odpowiedzi oraz publikacji w 
Biuletynie Informacji Publicznej. Przewodniczący Rady odczytał również odpowiedzi 
na te kwestie. 
 
Interpelacje radnej A. Smektały w sprawie  oznakowania znaków ograniczenia 
prędkości do 40 km/ha oraz ułożenie chodnika na długości około 70 m od przystanku 
szkolnego do budynku wsi Wiewierz. 
 
Interpelację radnej Ewy Golby  w sprawie usytuowania znaków na skrzyżowaniu dróg 
w  Czarnoborsku. 
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Następnie głos zabrał  Chorostkowski Jacek,  który odczytał interpelacje: 
- proszę o podanie wartości księgowej odprawy wypłaconej dla Z.S. 
- na jakiej podstawie firma wystawiała paragon i bilety za lot balonem, czy 
prowadzący działalność gospodarczą właściciel śmigłowca opłacił i podpisał umowę 
na grunt gminy , który służył do tej działalności , podania ceny za wykonanie zdjęć 
z lotu śmigłowca  dotyczących panoramy miasta i okolicy,  
- czy firma która wygrała przetarg na dowóz dzieci do szkół w Gminie Wąsosz ubiega 
się o dofinansowanie do przewozów dzieci od Marszałka Dolnego Śląska,  podania 
wartości usługi dowozu uczniów do Liceum w Wąsoszu, 
 
 
Ad 4 . Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
 
Protokół z XI sesji Rady Miejskiej Wąsosza odbytej dnia 9 sierpnia 2019r. został 
przyjęty jednomyślnie 14 głosami „za”. 
 
                                                              Wykaz głosowania zał. nr 5. 
 
Ad 5. Informacja o pracy Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 
 
Pan Paweł Niedźwiedź– Burmistrz Wąsosza przedstawił informację o działalności 
okresie od 9 sierpnia do 24 września 2019r. W tym okresie wydano 12 Zarządzeń . 
Dnia 14 sierpnia 2019r. wydane zostało Zarządzenie dotyczące ustalenia 

szczegółowych zasad, trybu i terminów opracowania materiałów do projektu budżetu 

gminy Wąsosz na 2020r. Zarządzeniem z dnia 14 sierpnia 2019r. postanowiono 

wydzierżawić w drodze bezprzetargowej działkę Nr 227/4 o pow. 0,04 ha położoną w 

obrębie Wąsosza(działka za pawilonem spożywczym) .Kolejne Zarządzenie z dnia 

19 sierpnia b.r. dotyczyło zmiany regulaminu wynagradzania pracowników Urzędu 

Miejskiego Wąsosza .Dnia 20 sierpnia 2019r  postanowiłem nie wykonywać prawa 

pierwokupu nieruchomości niezabudowanej tj. działki nr 417/1 o pow. 0,02 ha 

(działka przy  siedzibie BS)stanowiącą własność Banku Spółdzielczego w Górze . 

Zarządzeniem z dnia 30 sierpnia 2019 wprowadzono zmiany w budżecie gminy 

Wąsosz  na 2019.  Gdzie zmieniono plan dochodów i wydatków z tytułu zwiększenia 

dotacji celowej  przeznaczonej na  dofinansowanie wypłat zasiłków stałych , dotacji 

przeznaczonej na realizacje zadań  związanych z wyborami do Sejmu RP i Senatu 

oraz dotacji na realizacje świadczenia „dobry start” Na wnioski Dyrektorów i 

kierowników jednostek organizacyjnych gminy dokonano przesunięć w planach 

finansowych w celu zabezpieczenia prawidłowości realizowanych wydatków 

bieżących. Z rezerwy ogólnej przeniesione zostały środki finansowe na 

wynagrodzenia i pochodne od wynagrodzeń opiekunek w autobusach szkolnych oraz 

na opracowanie projektu zmian studium i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Wąsosz. Dnia 6 września wydane zostało Zarządzenie w 

sprawie ustanowienia nieodpłatnej służebności drogi koniecznej na 

nieruchomościach stanowiących własność Gminy Wąsosz dla działki nr 515/6 i 515/8 

na rzecz właściciela działki nr 515/7 który nie ma dostępu do drogi publicznej( dojazd 

do garażu na terenie  SZBGKiM). Zarządzeniami z dnia 10 września b.r. ustanowiono 

skład osobowy do obsługi informatycznej obwodowych komisji wyborczych na terenie 
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m i g Wąsosz  w wyborach do Sejmu i Senatu RP zarządzonych na dzień 13 

października 2019r. Następnym Zarządzeniem postanowiono przeprowadzić w dniu 

11 października 2019r. drugi ustny nieograniczony przetarg na sprzedaż 

nieruchomości w granicach działki 11/2 o pow. 0,05 ha położonej w obrębie wsi 

Wrząca Wielka. Cenę wywoławczą obniża się do kwoty 3.500 zł a wadium określono 

w wysokości 500 zł. Kolejnym Zarządzenie postanowiono przeprowadzić w dniu 18 

października 2019r. drugi ustny nieograniczony przetarg na sprzedaż nieruchomości  

niezabudowanej w granicach działki 198/4 o pow. 0,15 ha położonej w obrębie 

Wąsosza-( przy maszcie). Cenę wywoławczą ustalono w kwocie  36.580 zł a wadium 

określono w wysokości 4.000 zł   . W przypadku sprzedaży zgodnie z przepisami  

cena zostanie pomniejszona o 50 % .Dnia 19 września 2019 postanowiono również 

wydzierżawić  część budynku gospodarczego o pow. 26,9 m2 na działce 

zabudowanej nr 25/7 w obrębie wsi Czarnoborsko –( część stodoły długoletnia 

dzierżawa), działkę niezabudowaną nr 93/4 o pow. 0,27 ha-( działka po wielu 

przetargach  bez rezultatu sprzedaży ) w Chocieborowicach oraz działkę nr 237/1 o 

pow. 1,52 ha i działkę nr 237/2 o pow. 0,23 ha położone w Pobielu i są to działki 

rolne również użytkowane przez wiele lat.  

 
 
                                                                        Informacja to zał. nr 6 do protokołu. 

Dodatkowe informacje dotyczą: 

Burmistrz zwrócił się do sołtysów o zgłoszeniu potrzeby wymiany tablic 

informacyjnych na wsiach ponieważ istnieje taka możliwość bo Urząd będzie 

realizował po raz kolejny. 

Proszę o składanie wniosków do funduszu  sołeckiego i budżetu obywatelskiego  do 

30 września b.r. 

Burmistrz poinformował że gmina otrzymała dotację w kwocie 243.000 zł  na   

„Wąsosz stawia na maluchy „  tj. będą przyjęcia  8 dzieci do klubiku .Środki pochodzą 

z RPO Urzędu Marszałkowskiego . Wnioski można składać od dzisiaj do 26 września 

2019r. Kolejna otrzymana  dotacja z Państwowego Instytutu Sztuki Filmowej  

w kwocie  149.636,94 zł,  dotyczy Zespołu Placówek Kultury w Wąsoszu na 

adaptację sali kinowej, ale drugie tyle środków finansowych należy zabezpieczyć po 

stronie Urzędu. 

Burmistrz poinformował, że okazja jest nie byle jaka . Już niedługo na emeryturę 

zasłużoną pewnie, odchodzi p. Czesław Baryluk  Kierownik Samorządowego Zakładu 

Budżetowego Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Wąsoszu .   

Burmistrz powiedział Panie Czesławie z okazji zakończenia okresu pracy zawodowej 

chcę podziękować za te lata pracy,  z okazji przejścia na emeryturę składam słowa 

uznania i podziękowania  za lata bardzo sumiennej pracy na rzecz gminy Wąsosz 

.Dziękuję za dobre pomysły, trafne rozwiązania oraz realizację planów rozwojowych 
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miasta . Dziękuję za wieloletni wysiłek podejmowany dla dobra lokalnej społeczności, 

za wspieranie działań Urzędu oraz za okazywaną pomoc i życzliwość . Nie raz 

zdarzało się, że był telefon, potrzebujemy pomocy sytuacja nagła i nigdy się nie 

zdarzyło, żeby kiedykolwiek pan odmówił. Dziękuję w imieniu  mieszkańców 

,pracowników, kierowników jednostek bo z wszystkimi nami pan pracował . No cóż 

nowy okres w pana życiu , myślę ,że bardzo udany, życzę panu wszystkiego dobrego 

,zdrowia spokoju i radości, i spełnienia marzeń, i zamierzeń ze względu na pracę 

zawodową bo często się tam mijaliśmy sobota,  niedziela nie było wytchnienia nie 

było czasu  na te rzeczy, które pan kocha i lubi robić. Wiele lat w służbie dla 

mieszkańców gminy. 

Pan Przewodniczący Rady  powiedział „W imieniu całej Rady  dla pana 

poświęconych  wielu lat pracy,  miłego i sympatycznego przebywania na 

emeryturze”. 

Radny Jacek Chorostkowski – zapytał czy to jest prawdą, że  Burmistrz wydał takie 

zarządzenie o zakazie  odgrywania  hymnu państwowego. Ja rozumie, że nie 

musimy się modlić za dusze byłych bohaterów narodowych, ale  żeby na takich 

uroczystościach państwowych nie odegrać hymnu, za pokolenia które odchodziły i 

były karane życiem.  

Pan Paweł Niedźwiedź Burmistrz –  Nie słyszałem. Wiem o co  panu chodzi  

,uroczystość z okazji rocznicy wybuchu II Wojny Światowej odbywała się pod 

pomnikiem w rynku, ale cały sprzęt  był zgromadzony na stadionie  , ale  mogliśmy 

zaintonować i zaśpiewać,  ale na tak ważnej uroczystości jak rocznicy  wybuchu II 

Wojny Światowej pana nie było na przy złożeniu kwiatów  pod pomnikiem. 

Radny Jacek Chorostkowski – uważam ,że to była okrojona uroczystość. 

Pan Burmistrz – szkoda ,że bez pana obecności. 

Ad 6 . Informacja z wykonania budżetu Gminy Wąsosz za I półr.2019 

 
 
Pan Przewodniczący Rady  udzielił głosu p. Burmistrzowi ,który powiedział ,że 
otrzymaliście państwo sprawozdanie z wykonania budżetu za I półrocze 2019r . Z 
takich najistotniejszych rzeczy,  które należy tu przytoczyć to to, że wykonanie 
dochodów za I półrocze 2019r było w kwocie 18.051.492,45 zł tj . 55,20 % planu 
rocznego  i w tym czasie wydatki zamknęły się kwotą w wysokości 15.551.836,62 zł i 
to spowodowało dodatni wynik budżetowy w kwocie około 2.5 mln zł z tym jest tu 
część wydatków, które zostały poniesione po tym okresie . Z tego wynika ,że budżet 
nie jest realizowany bez żadnego zachwiania i mam nadzieje, że na koniec roku  
mam nadzieję ,że będzie satysfakcjonujący wynik finansowy.  
 
  
                                  Informacja z wykonania budżetu za I półr. 2019r to zał. nr 7 
 
Opinia komisji Budżetu Inwestycji i Mienia Komunalnego jest pozytywna. 
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Dyskusja: 
Radny Jacek Chorostkowski – przyznam szczerze, że skromna ta prezentacja tego 
wykonania budżetu za I półrocze. Chciałbym wiedzieć o naszych inwestycjach 
pozyskiwaniu środków z zewnątrz. 
 
Pan Paweł Niedźwiedź – Burmistrz –  Pozyskiwanie środków zewnętrznych z  
Terenowego Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych i Leśnych pozyskaliśmy  część 
środków . Kolejne pozyskane środki na kino w Zespole Placówek Kultury w 
Wąsoszu, środki na Klubik Dziecięcy . Będzie kolejna inwestycja droga Gola i Górka 
W. W tym roku chcielibyśmy zrobić kilka dokumentacji na  budowę dróg z Funduszu 
Dróg Samorządowych. Chcemy mieć przygotowanych dokumentacji na kilka dróg i 
kilka tych inwestycji chcielibyśmy przeprowadzić. Jeszcze mamy ponad 3 miesiące 
 
Radny Jacek Chorostkowski -  uważam ,że sprawa kina  jest tak ,ze wniosek ten leży 
już kilka lat ,ale wiem, że  jest rok wyborczy i naszą gminę odwiedzała pani poseł z 
PIS, która ma jednak przełożenie na to ,że  ten nasz wniosek zostanie wyciągnięty 
na górkę bo chce zabiegać o nasze głosy. Nie rozumie  choć mamy tutaj wrodzony 
optymizm Nie złożyliśmy wniosku do Funduszu Dróg Samorządowych chyba ,że 
złożyliśmy ? 
 
Burmistrz – nie mieliśmy dokumentacji , a więc nie mogliśmy  złożyć wniosku do 
Funduszu Dróg Samorządowych. 
 
Radny Jacek Chorostkowski- na  przykład  nasza pani burmistrz sąsiadka dostała 1 
mln zł , druga pochwaliła się ,że otrzymała 0,5 mln zł jeszcze inna rekordzistka  pani 
wójt  9 mln zł, a nam uciekają takie pieniądze przez palce. 
 
Burmistrz- nie uciekają i dołączymy do tego grona już niebawem. Ponadto informuję 
,że pani poseł była u nas na dożynkach 15 września b.r. a nasz wniosek został 
pozytywnie rozpatrzony  wcześniej bo 13 września b.r. 
 
Pan Przewodniczący Rady – może skończymy już tą polemikę. 
 
Radny Jacek Chorostkowski-  ja myślę ,że każda  debata do czegoś prowadzi  i  
polemika coś wnosi . 
 
Pan Marcin Koziński – sekretarz – realizacja budżetu to nie tylko to co widać w 
cyferkach wynikających ze sprawozdania, ale też inwestycje : inwestycje w kapitał 
ludzki , inwestycje w  edukację, inwestycje w społeczeństwo przy 100 % dotacjach i 
tak : 
Dotacja –Aktywni mieszkańcy  gminy Wąsosz- 200.000 zł  
Dotacja Urzędy dostępne „on-leine” projekt realizowany od roku czasu  celem jest 
sprawna obsługa interesanta,  szkolenie pracowników ,wprowadzenie 
elektronicznego obiegu dokumentów w łącznej wysokości -1,5 mln zł  
Dotacja „ Pozytywna edukacja w gminie Wąsosz” realizowany już 1,5 roku, mała 
część zrealizowana w 2018r. i ogromna w 2019r.  z wydatkami 0,5 ml zł i 40,000 zł 
dodatkowo zakup aktywnych tablic do szkół 52.000 zł  
Dodatkowo dotacje melioracyjne i dotacje na ogólną obsługę społeczeństwa. Więc 
panie radny to nie tylko coś twardego co widać , ale coś co zaprocentuje w 
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przyszłości . Bez projektu nie możemy składać wniosku o dofinansowanie bo on nie 
ma szans, a sam etap przygotowania dokumentacji trwa bo muszą być 
przeprowadzone niejednokrotnie uzgodnienia, opinie do tej dokumentacji , a my już 
składaliśmy wniosek bez dokumentacji i został odrzucony bo inny samorząd miał 
dokumentację gdzie wykonał ją  z własnych w wysokości 2,5 mln zł i to ten został 
uwzględniony nie nasz.  Ja gwarantuje panu, że w przyszłym roku w czerwcu to my 
będziemy w czołówce pozyskanych środków. 
 
Radny J.Chorostkowski – jest pan niedoścignionym idolem konwersacji politycznej i 
wymiany posiłkowej ,że jest pan w stanie uratować każdą sytuację i niech tak 
zostanie i niech pan jak najdłużej pracuje na tym stanowisku. 
 
Następnie Pan Przewodniczący Rady odczytał Uchwałę nr IV/70/2019 Składu 
Orzekającego RIO we Wrocławiu z dnia 2 września 2019r w sprawie przedłożonego 
sprawozdania z wykonania budżetu gminy Wąsosz za I półrocze 2019r. Opinia ta 
była pozytywna. 
 
                                                               Opinia RIO to zał nr. 8 
                                                              
Pan P. Niedźwiedź – Burmistrz Wąsosza-  chciałem przypomnieć, że gmina złożyła 
wniosek na zmniejszenie emisji na wymianę kotłów centralnego ogrzewania przez 
mieszkańców co prawda nie został jeszcze rozpatrzony ,ale najprawdopodobniej 
będzie przyjęty . Wniosek ten opiewa kwotę ponad  9 mln zł realizowany ma być z 
gminą Jemielno i Dobroszyce, ale Wąsosz miałby największą część tej kwoty. 
Kolejne środki  to środki duże na plac zabaw za 0,5 mln zł , który przewidziany jest  w 
okolicach przedszkola ze Skate- Parkiem w przyszłym roku . 
 
Ad 7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Wąsosz na 2019r. 

 
Pan Wiesław Stolicki - Przewodniczący Rady Miejskiej Wąsosza  poprosił o 

przedstawienie zmiany budżetu gminy Wąsosz przez pana sekretarza Gminy . 

Sekretarz poinformował ,że  zmiany budżetu dotyczą zabezpieczenie środków na 

bieżącą działalność administracyjną , na bieżącą działalność jednostek oświatowych 

, na bieżącą działalność ZPK , zakładu budżetowego .Ponadto  usuwamy środki  w 

kwocie 200.000 zł z pałacu we Wrzącej Śląskiej przesuwając je na rekultywację 

wysypiska śmieci  we Wrzącej  w kwocie 50.000 zł i pozostałe w wysokości  50.000zł 

na zabezpieczenie  zakupu tablic interaktywnych do szkół podstawowych i 120.000 zł 

dla ZPK w tym 20.000 zł biblioteka. Pozostałe zmiany to zabezpieczenie na bieżące 

potrzeby. 

Pani  Renata Czaja – Przewodnicząca Komisji Budżetu , Inwestycji i Mienia 
Komunalnego  poinformowała ,że opinia Komisji  do tego projektu uchwały jest  
pozytywna. 
 
Dyskusja : 
 
Radny Chorostkowski Jacek –panie sekretarzu ja wiem ,że ma pan bardzo 
uniwersalną rolę bo pełni pan rolę  zastępcy burmistrza, sekretarza i  skarbnika,  ale 
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zapoznając się z projektem zdziwiło mnie  uzasadnienie. Takiego małego 
zminimalizowanego uzasadnienia do uchwały nie czytałem. Przywołał treść 
uzasadnienia. Zawsze było do każdego punktu co ,jak, gdzie . Czy to jest celowa 
minimalizacja? 
 
Marcin Koziński  sekretarz Gminy– 20 września b.r. była komisja  i tak samo 
przedstawiałem zmiany budżetu na 2019r  wynikające  z tego projektu na komisji jak 
dzisiaj na sesji . Temu służyć ma przedstawienie omówienie prze ze mnie lub 
burmistrza aby wytłumaczyć o co chodzi. Tak niesprawiedliwie jest to stwierdzenie bo 
nie zadał pan merytorycznego pytania  do tego projektu uchwały gdy omawiałem 
zmiany tylko  teraz zgłasza pan uwagi do uzasadnienia. Tak przez 18 lat się działo i 
to wystarczało. Czy państwo radni chcą jeszcze wyjaśnień , czy coś jest nie 
zrozumiałe ? 
 
Radny Chorostkowski Jacek – nie wiedziałem ,że na sesji nie będzie pani skarbnik. 
Po drugie jak przychodzą materiały najczęściej czyta się pierwszą stronę  i 
uzasadnienie by zobaczyć czego dotyczą zmiany. Moim zdaniem jest to tylko uwaga 
techniczna  ułatwiająca życie, aby w uzasadnieniu przy każdym punkcie ująć 
wyjaśnienie i tyle. Już od wielu lat nie mogę doczekać się tego by materiału 
przesyłane były drogą elektroniczną. Nie przyniosłem tutaj  tego sprawozdania z 
wykonania budżetu. które należałoby zważyć bo stwierdzam, że to jest duże 
opracowanie, które jednym kliknięciem mogłoby być przesyłane drogą elektroniczną 
może któraś rada się tego doczeka. 
 
Pan Wiesław Stolicki – przewodniczący Rady – nie rozumiem panie radny czy panu 
chodziło o ważenie dokumentu czy o co, bo ja nie rozumiem . Uważam, że ta  
dyskusja nie idzie na temat, a jedynie przeciąga tylko czas. Wobec tego kończymy 
ten temat . 
 
Radny Chorostkowski Jacek – czy sesja ograniczona jest jakimś czasem ? 
 
Wobec tego pan Przewodniczący obrad  odczytał projekt uchwały i poddał pod 
głosowanie Rady. 
 
Głosowało 14 radnych. 
Rada Miejska Wąsosza podjęła 14 głosami „za” ,0 „przeciw”  ,0 
„wstrzymującym” uchwałę  Nr XII/81/19 w sprawie  zmiany budżetu gminy 
Wąsosz na 2019r. 
                                                       Protokół z głosowania to zał. nr 9 
                                                       Uchwała Nr XII/81/19 to zał. nr 10 
 

Przerwa 11.33 do godz.11.45.  

Ad 8. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia wyboru sołtysa w 

Baranowicach. 

Dnia 19 sierpnia 2019r do Urzędu Miejskiego Wąsosza wpłynęła pisemna rezygnacja 

z pełnienia funkcji sołtysa  wsi Baranowice. 
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W związku z tym Rada Miejska Wąsosza zgodnie ze statutem wsi winna zarządzić 

wybory nowego sołtysa wsi ustalając termin, czas i miejsce oraz przewodniczącego 

zebrania wyborczego. Przewodniczący Rady zaproponował, aby zebranie wyborcze w 

Baranowicach  dniu 9 października 2019r o godz.18.00 w świetlicy wiejskiej, na 

przewodniczącego zebrania wskazał radnego Roberta Szyjkę. 

Pan Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały i poddał pod głosowanie 

Rady :  

Na sali obecnych było 14 radnych. 

                                                        Protokół  z głosowania to  zał. do protokołu 11 

Rada Miejska Wąsosza podjęła  uchwałę Nr XII/82/19 w sprawie zarządzenia 

wyboru sołtysa w Baranowicach. – jednomyślnie 14 głosami „za” w sprawie 

zarządzenia wyboru sołtysa w Baranowicach. 

 

                                         Uchwała Nr XII/82/19 stanowi załącznik do protokołu 12 

 

Ad 9. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia wyboru sołtysa wsi Dochowa. 

Dnia 6 września 2019r do Urzędu Miejskiego Wąsosza wpłynęła pisemna rezygnacja 

z pełnienia funkcji sołtysa wsi Dochowa. 

Wobec tego proponuję zarządzić wybory sołtysa wsi Dochowa w dniu 8 października 

2019r. o godz.18.00 w świetlicy  wiejskiej. Na przewodniczącego zebrania wyborczego 

proponuję  Tomasza Skibniewskiego – Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej. 

Dyskusja : 

Radny Jacek Chorostkowski – jak została rozpatrzona petycja mieszkańców wsi 

Dochowa  w tej sprawie czy jest odrzucona , przyjęta, zasadna czy nie zasadna ? 

Pan Przewodniczący Rady poinformował ,że poprzedni sołtys w rozmowie z nim 

stwierdził ,że złoży rezygnację z pełnionej funkcji. 

Radny Jacek Chorostkowski – ja wiem o czym mówię i mi nie obchodzi o czym 

rozmawiał przewodniczący z byłym sołtysem wsi Dochowa tylko jak została 

rozpatrzona petycja części mieszkańców Dochowa w sprawie dokonanego wyboru 

sołtysa? 

 

Pan Marcin Koziński – sekretarz Gminy -  tam nie było petycji zgodnej z ustawą o 

petycjach lecz był to protest wyborczy złożony przez mieszkańców  gdzie 

przewodniczący prowadził korespondencję w tej sprawie zażądał  od sołtysa złożenia 

stosownych dokumentów lecz były sołtys nie złożył dokumentów a zrezygnował  

pisemnie z funkcji sołtysa wsi Dochowa. 
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Pan Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały i poddał pod głosowanie 

Rady :  

 

Na sali obecnych było 14 radnych. 

                                                        Protokół  z głosowania to  zał. do protokołu 13 

Rada Miejska Wąsosza podjęła jednomyślnie 14 głosami „za” Uchwałę Nr 

XII/83/19 w sprawie zarządzenia wyboru sołtysa wsi Dochowa.  

                               Uchwała Nr XII/83/19 stanowi załącznik do protokołu 14 

  
Ad 10. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej 

przydomowych oczyszczalni ścieków. 

 
Dnia  25 czerwca 2019r wpłynęła petycja mieszkańców wsi Zbaków Dolny w sprawie 
zwiększenia dofinansowania do przydomowych oczyszczalni ścieków. 

Przewodniczący Rady odczytał petycję złożoną przez radnego Jacka 
Chorostkowskiego i p. Monikę Duszyńską. „Mieszkańcy Zbakowa Dolnego zwracają 
się z petycją w sprawie zwiększenia dofinansowania budowy przydomowych 
oczyszczalni ścieków taka forma pomocy byłaby skierowana do mieszkańców 
miejscowości chcących przeprowadzić inwestycję w 90 % posesji, aby uzyskać 
dofinansowanie z budżetu gminy w wysokości 60 % kosztów inwestycji  . Nasza 
miejscowość jest niewielka i oddalona od oczyszczalni centralnej i sieci kanalizacji 
zbiorczej .Chęć uregulowania gospodarki ściekowej pośród dwóch użytków 
ekologicznych jest naszym obowiązkiem” 

Przewodniczący Rady poinformował, że zgodnie z procedurą rozpatrywania 
przekazał petycję do Komisji Skarg Wniosków i Petycji i następnie poprosił p. Ewę 
Golba  przewodniczącą tej  komisji o przedstawienie stanowiska Komisji w tej 
sprawie. 

Pani  Ewa Golba – Przewodnicząca Komisji poinformowała ,że do Komisji Skarg, 
Wniosków i Petycji w dniu 26 czerwca 2019r skierowana została do wstępnego 
rozpatrzenia petycja mieszkańców wsi Zbaków Dolny w sprawie zwiększenia 
dofinansowania w wysokości 60 % z budżetu Gminy dla mieszkańców chcących 
zrealizować budowę przydomowych oczyszczalni ścieków w 90 % posesji danej 
miejscowości. Komisja Skarg , Wniosków i Petycji dwukrotnie analizowała 
przedmiotową petycję. Komisja odrzuciła kwestie zawarte w petycji stwierdzając ,że 
dofinansowanie przydomowych oczyszczalni ścieków dla 90 % posesji 
wykonywanych inwestycji może okazać się trudne albo wręcz niemożliwe do 
osiągnięcia dla większych miejscowości. Członkowie Komisji uważają ,że 
przychylenie się do petycji będzie dzielić mieszkańców gminy bo nie każda 
miejscowość będzie mogła spełnić w/w wymogi, aby otrzymać dofinansowanie w 60 
% poniesionych kosztów. Należy też nadmienić, że na dzisiaj obowiązuje 
dofinansowanie w wysokości 35 % dla mieszkańców gminy realizujących budowę 
przydomowej oczyszczalni. Komisja na posiedzeniu w dniu 9 września 2019r 
zdecydowała, iż korzystniej będzie zwiększyć wysokość dofinansowania na budowę 
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przydomowych oczyszczalni ścieków w dotychczasowej uchwale bez względu na 
liczbę posesji wykonujących inwestycje w danej miejscowości. Reasumując 
powyższe ,Komisja wnioskuje do Rady o uznanie petycji za bezzasadną. 
 
Dyskusja : 
 
Radny Jacek Chorostkowski – mam pytanie techniczne czy będzie mi ograniczany 
czas wypowiedzi ? 
 
Przewodniczący Rady – czas nie będzie ograniczany tylko proszę mówić na temat . 
 
Radny Jacek Chorostkowski- szanowni państwo mieszkańcy Zbakowa Dolnego 
spotkali się z Burmistrzem i ze mną na różne tematy wizji rozwoju i osiągnięcia 
swoich celów. Po tym spotkaniu udaliśmy się z Burmistrzem na wycieczkę po 
miejscowości by zobaczyć stan rowów i wszyscy stwierdziliśmy, że źle się  z tym 
dzieje a sprawa ścieków należy do samorządu terytorialnego. Dnia  20 maja 2019r 
zostało napisane pismo do Przewodniczącego Rady o podjęcie inicjatywy 
uchwałodawczej w sprawie zmiany dofinansowania budowy przydomowych 
oczyszczalni ścieków realizujących inwestycje przez 90 % mieszkańców 
miejscowości  do 60 % dofinansowania  z budżetu gminy Wąsosz. Pan 
Przewodniczący od  20 maja do 11 czerwca 2019r. zadał sobie trud udzielenia 
odpowiedzi na to pismo (22 dni).Z pisma tego wynika ,że możesz sobie pan taki 
wniosek zgłaszać ja żadnej inicjatywy nie przejawiam. W związku z udzieleniem 
takiej odpowiedzi po porozumieniu z mieszkańcami w dniu 16 czerwca 2019r 
uzgodniliśmy ,że trzeba napisać petycje w tej sprawie, którą tutaj lojalnie przeczytał 
pan Przewodniczący, a petycja wpłynęła 25 czerwca 2019r.do Gminy jest podpisana 
przez sporą część mieszkańców Zbakowa Dolnego. Ciekawe to było dopiero 15 lipca  
2019r. kiedy spotkała się Komisja Skarg, Wniosków i Petycji połączona z Komisją 
Rolnictwa i Ochrony Środowiska, i zamiast rozpatrywać tą petycję czy jest zasadna 
czy też nie  to w ten czas pojawiła się inicjatywa ze strony p. Burmistrza żeby 
dofinansować lecz nie w takiej części może to komisja Rolnictwa i Ochrony 
Środowiska ma inicjatywę itd. czego pokłosiem jest kolejny punkt obrad tej sesji 
dotyczący zmiany dofinansowania przydomowych oczyszczalni . Oczywiście my się z 
tym zgadzamy, jesteśmy  trochę zbulwersowani posiedzeniem komisji z 15 lipca 
2019r.Z punktu widzenia mieszkańców doszliśmy do wniosku ,że nasz cel zostanie 
osiągnięty w kolejnym punkcie sesji ,że dofinansowanie wzrośnie do 50 % 
dofinansowania do budowy przydomowej oczyszczalni ścieków. Wobec tego 
składam wniosek podpisany przez mieszkańców Zbakowa Dolnego o 
wycofanie  petycji  z dnia 16.06.2019r. o dofinansowanie przydomowych 
oczyszczalni ścieków . 
                                                            Wniosek to zał .nr 15 
Pan Przewodniczący – widzę ,że chce pan wyjść z twarzą w tej sprawie , ale 
inicjatywa zwiększenia dofinansowania 50 % do budowy przydomowych oczyszczalni 
ścieków wyszła od p. Burmistrza więc proszę sobie tego nie przypisywać. 
 
Przerwa w obradach 12.00 do 12.06 
 
Przewodniczący obrad poinformował, że  złożony wniosek przez radnego 
Chorostkowskiego  o wycofanie petycji jest podpisany  tylko przez część 
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mieszkańców wobec tego nie może być uwzględniony  dlatego procedowanie  w 
sprawie rozpatrzenia petycji trwa nadal . 
 
Pani Irena Wachowiak – radca prawny Urzędu Miejskiego – petycja była podpisana 
przez 18 mieszkańców  natomiast wniosek radnego Chorostkowskiego o wycofanie 
petycji jest podpisany przez 9 mieszkańców wobec tego nie może być procedowany 
ponieważ wypowiedziała się tylko połowa osób. 
 
Radny Jacek Chorostkowski – nie będę polemizował z panią mecenas, ale wiem 
doskonale, że  na każdym etapie można ten wniosek  wycofać i pani wie ,że to jest 
takie . Powiem inaczej dla mnie ten co zarabia więcej ma rację.  
 
Pani Irena Wachowiak – radca prawny Urzędu Miejskiego- jak mówi ustawa o 
petycjach, to petycja łączy się ściśle z podmiotem składającym petycję . Ten podmiot 
to było 18 czy 20 osób, bo pod główną częścią były podpisane 2 osoby i 18 na 
załączniku. Jeżeli wycofujemy petycję to skuteczne  wycofanie  wymaga  podpisów 
wszystkich osób, a tutaj jest podpisanych tylko 9 i nie znamy stanowiska tych osób 
więc należy zakładać ,że te pozostałe osoby podtrzymują petycję. 
 
Radny Jacek Chorostkowski- pani mecenas wszystko jest okej i następny punkt nam 
zapewnia zwiększenie dofinansowania, a czy my 20 petycji będziemy mieli uwalone 
to nie jest istotne. 
 
Pan Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie Rady. 
 
Głosowało 14 radnych. 
Rada Miejska Wąsosza podjęła 13 głosami „za” ,1 „przeciw”  ,0 
„wstrzymującym” uchwałę  Nr XII/84/19 w sprawie rozpatrzenia petycji 
dotyczącej przydomowych oczyszczalni ścieków. 
                                                       Protokół z głosowania to zał. nr 16 
                                                       Uchwała Nr XII/84/19 to zał. nr 17 
 
Ad 11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr V/39/11 RM Wąsosza z dnia 
22 marca 2011r. dotyczącej zasad udzielania i rozliczania dotacji celowej na 
dofinansowanie realizacji przydomowych oczyszczalni ścieków przez  
mieszkańców Gminy Wąsosz. 
 

 
Pan Przewodniczący udzielił głosu p. P. Niedźwiedzia – Burmistrza Wąsosza , który 
powiedział ,że inicjatorem uchwały byłem ja , ale  nie z powodu tego ,że ja to 
wymyśliłem  lecz jak pan radny pamięta  to ustaliliśmy to wspólnie na posiedzeniu 
komisji i jest to  propozycja nas wszystkich. 
 
Radny Jacek Chorostkowski – przepraszam wejdę w słowo . Jest to poniedziałek 
skończyła się odprawa kadry kierowniczej  i wchodząc na posiedzenie komisji 
sekretarz mówi ,że burmistrz podjął decyzje ,że ma to być 50 % - 4.000 zł . 
 
Pan Burmistrz –burmistrz podjął decyzję ,że projekt takiej uchwały będzie składał 
ponieważ była mowa o tym na komisjach . Mi nie zależy na tym, może pan być 
inicjatorem i ja zaraz mogę powiedzieć ,że to mnie pan prosił ,żeby tak było  jeżeli 
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panu na tym zależy . Ja jestem Burmistrzem i nie muszę zbierać laurów i nie muszę 
zbierać oklasków ja pracuję  i jestem opłacany z pieniędzy podatników i chcę 
wykonywać swoją pracę dobrze, aby mieszkańcy byli zadowoleni  i mam nadzieję ,że 
tak to jest. Proponujemy, aby ta zmiana polegała na tym żeby dofinansować budowę 
przydomowych oczyszczalni ścieków w kwocie 50 %  w kwocie do 4 tys. zł i to 
pozwoli by uzyskać ten cel co zakładali mieszkańcy Zbakowa Dolnego .Myślę ,że 
tych wniosków o dofinansowanie będzie więcej . Z tego projektu wyłączony jest 
Wąsosz oraz Czeladź W., Górka  W. i Gola Wąsoska ze względu na to że chcemy 
tam zrobić kanalizację sanitarną więc budowanie tam przydomowych oczyszczalni 
byłoby niezasadne. Część dokumentacji na Górkę Wąsoską już się robi i to będzie 
pierwsza inwestycja następnie Gola W. i Czeladź W. Przypomnę jeszcze ,że ta 
pierwsza uchwała dofinansowywała budowę przydomowej oczyszczalni  w wysokości 
35 %  nie więcej niż 3 tys. zł .  
 
 
Pani Robert Szyjka – Przewodniczący Komisji Rolnictwa i ochrony Środowiska 
poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 
 
Radny Jacek Chorostkowski – czy w Świniarach i Borownie można pobudować 
oczyszczalnie przydomową ? 
 
Pan Marcin Koziński – sekretarz Gminy –każdorazowo budowa przydomowej 
oczyszczalni ścieków wymaga zgłoszenia do nadzoru budowlanego takim organem 
jest Starosta tj. wykonywanie na zasadzie zgłoszenia robót nie wymagających 
pozwolenia na budowę . Taki zgłoszony wniosek za każdym razem  rozpatrywany 
jest indywidualnie i  jeżeli zgłosi się na 21 dni przed  wykonaniem robót budowlanych 
i starosta nie wniesie sprzeciwu zadanie to można realizować jeżeli wniesie sprzeciw  
to realizować budowy nie można. 
 
Radny Jacek Chorostkowski- czy w strefie pośredniej i bezpośredniej ochrony wód 
można realizować takie oczyszczalnie ?. 
 
Pan Marcin Koziński – sekretarz Gminy- tak  można realizować takie oczyszczalnie . 
 
Radny Jacek Chorostkowski- dobrze, zobaczymy czy jak mieszkańcy złożą takie 
wnioski  i zobaczymy czy Starosta wyda takie pozwolenie ? 
 
Pan Marcin Koziński – sekretarz Gminy- wciągu ostatnich 10 lat od kiedy realizowane 
są dofinansowania do budowy przydomowych oczyszczalni ścieków szereg takich 
wniosków z miejscowości Świniary i Borowna  składanych było i były wydawane 
pozwolenia na budowę.  Tam co można realizować, a czego nie na tym terenie mówi 
Rozporządzenie Regionalnego Dyrektora Zarządu Gospodarki Wodnej we Wrocławiu  
z 2008r  o wprowadzaniu strefy ochrony pośredniej  ujęcia wód podziemnych 
Świniary, Borowna , Wodniki i Załęcze i tam jest określone czego realizować nie 
można i nie ma tam wymienionych budowy przydomowych oczyszczalni ścieków. 
Zaznaczam ,że każdorazowo ocena czy można coś budować czy nie należy do 
Starostwa Powiatowego. 
 
Wobec tego pan Przewodniczący obrad  odczytał projekt uchwały i poddał pod 
głosowanie Rady. 
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Głosowało 14 radnych. 
Rada Miejska Wąsosza podjęła 14 głosami „za” ,0 „przeciw”  ,0 
„wstrzymującym” uchwałę  Nr XII/85/19  zmieniającej uchwałę Nr V/39/11 RM 
Wąsosza z dnia 22 marca 2011r. dotyczącej zasad udzielania i rozliczania 
dotacji celowej na dofinansowanie realizacji przydomowych oczyszczalni 
ścieków przez  mieszkańców Gminy Wąsosz. 
 
                                           Protokół z głosowania to zał.18 . 
                                           Uchwała Nr XII/85/19 to zał.19. 
Ad 12. Podjęcie uchwały  w sprawie zaliczenia drogi powiatowej Nr 1102D 
Baranowice-Kowalowo do kategorii drogi gminnej. 
 
Projekt uchwały przedstawił pan Paweł Niedźwiedź – Burmistrz . Myślę ,że ta wola 
przekazania gminie Wąsosz drogi Kowalowo- Baranowice  jest przez Powiat nadal 
podtrzymywana  i następnie powiat podejmie stosowną uchwałę w tej sprawie . Ta 
droga jest droga powiatową ale nie spełnia roli drogi powiatowej jest bardzo 
zniszczona nie była remontowana od wielu lat . Gminie na pewno będzie łatwiej  to 
zrobić, ale po podjęciu tych uchwał  przez Radę Miejską Wąsosza i Radę Powiatu  
będę chciał, aby już w październiku  b.r. wystąpić  o akt dysponowania 
nieruchomością  na cele budowlane by uzyskać mieć możliwość na robienie 
dokumentacji by podjąć działania aby wystąpić z wnioskiem o dofinansowanie na 
remont  do Funduszu Dróg Samorządowych. Myślę ,że uda się nam w tym przyszłym 
roku zrobić . Ponadto będę chciał przejąć kolejną drogę Świniary Borowna  tak jak 
deklarowałem wcześniej i mam nadzieje ,że powiat zmieni kategorię tej drogi by ją w 
następnym roku przejąć  i wyremontować w kolejnym roku  od drogi Wodniki-Pobiel 
do granicy z powiatem rawickim. Droga Baranowice – Kowalowo ma 4,248 km 
wymaga wyrównania dziur i  później nakładki asfaltowej. Będę chciał ograniczyć 
tonaż zakaz wywozu żwiru  z wyłączeniem  maszyn rolniczych. 
 
Radny Chorostkowski Jacek -  optymizm burmistrza w sprawie  pozyskania środków 
na remont drogi Baranowice- Kowalowo  jest  zaskakujący . Chodzi mi o to, aby  
wskazać  chociaż  jeden z elementów pozwalających ubiegać się  dofinansowanie z 
Funduszu Dróg Samorządowych bo jeżeli chodzi o drogę Świniary Borowno to takich 
argumentów jest znacznie więcej bo jest wiele zakładów rzemieślniczych , jest ujęcie 
wody,  jest kontynuacja ciągu komunikacyjnego do drogi S-5. Ja wiem ,że potrzeba 
mieszkańcom tej drogi, ale przy robieniu dokumentacji należy robić tak  by sięgnąć 
po te pieniądze. 
 
Pan Burmistrz – oczywiście będziemy robić dokumentację tak by dostać  
dofinansowanie do tej drogi a przecież jest kilka argumentów bo jest tam 
gospodarstwo rolne Dydy  które musi mieć dostęp do drogi oprócz tego będą 
przytoczone inne argumenty by ubiegać się o te środki bo jest tam ponad 4 km. 
 
 
Wobec tego pan Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie Rady. 
 
Głosowało 14 radnych. 
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Rada Miejska Wąsosza podjęła 14 głosami „za” ,0 „przeciw”  ,0 
„wstrzymującym” uchwałę  Nr XII/86/19 w sprawie zaliczenia drogi powiatowej 
Nr 1102D Baranowice-Kowalowo do kategorii drogi gminnej. 
 
 
                                                    Protokół z głosowania to zał.20 . 
                                                    Uchwała Nr XII/86/19 to zał.21. 
 
 
Ad 13.  Podjęcie uchwały w sprawie wyboru ławnika do Sądu Okręgowego w 
Legnicy 
 
Pan Przewodniczący Rady poinformował, że dnia 31 grudnia 2019r. upływa kadencja 
ławników do sądów powszechnych w kadencji 2016-2019.  Zgodnie z ustawą prawo 
o ustroju sądów powszechnych ławników do sądów wybierają rady gmin, których 
obszar jest objęty właściwością  tych sadów w głosowaniu tajnym. Wybory ławników 
odbywają się najpóźniej w październiku roku kalendarzowego, w którym upływa 
kadencja dotychczasowych ławników. 
Przed wyborem ławników sądowych rada  powołała zespół opiniujący kandydatów na 
ławników celem sprawdzenia czy  zgłoszone kandydatury spełniają wymogi 
ustawowe . 
 
Następnie radna Jolanta Maślejak przedstawiła protokół  zespołu opiniującego 

kandydatów na ławników do Sądu Okręgowego w Legnicy na kadencję 2020- 2023  

z dnia 20 września  2019r . Zgodnie z Uchwałą Rady Miejskiej Wąsosza NR XI/76/19  

z dnia 9 sierpnia 2019r  zespół w składzie : Marcin Koziński- sekretarz Gminy  

Wąsosz ,Dariusz Ptak - Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Wąsosza, Jolanta 

Maślejak - radna Rady Miejskiej Wąsosza, odbył jedno posiedzenie, w którym udział 

wzięli wszyscy członkowie. Zadaniem Zespołu, zgodnie z art. 163 § 2 ustawy  prawo 

o ustroju sądów powszechnych , jest wypracowanie i przedstawienie na sesji Rady 

opinii o zgłoszonych kandydatach, w szczególności w zakresie spełnienia przez nich 

wymogów określonych w ustawie. Prezes Sądu Okręgowego w Legnicy p. Paweł 

Pratkowiecki pismem z dnia 20 maja 2019 r., znak: A-0134-7/19, skierowanym do 

Rady Miejskiej Wąsosza, poinformował o ustalonej przez Kolegium Sądu 

Okręgowego liczbie ławników wybieranych przez Radę Miejską do poszczególnych 

sądów: 

1)  do Sądu Okręgowego w Legnicy   -1 ławnik    
2)  do Sądu Rejonowego w Głogowie   -1 ławnik   
Zespół zapoznał się z zasadami zgłaszania i warunkami jakie musieli spełnić 
zgłoszeni  kandydaci na ławników, gdzie termin zgłaszania upływał   30 czerwca 
2019. Zespół stwierdził, że  wpłynęła  jedna kandydatura na ławnika do Sądu 
Okręgowego w Legnicy  zgłoszona przez obywateli , natomiast do Sądu Rejonowego 
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w Głogowie  nie wpłynęło żadne zgłoszenie. Zgłoszenie kandydatury na ławnika do 
Sadu Okręgowego w Legnicy spełniło wymagania formalne. 
. 
  w Głogowie  nie wpłynęło żadne zgłoszenie. Zgłoszenie kandydatury na ławnika do 
Sadu Okręgowego w Legnicy spełniło wymagania formalne. 
Przeanalizowano wszystkie dokumenty, jakie musiało zawierać zgłoszenie, a więc 
 -  kartę zgłoszenia kandydata na ławnika, 
 -  poparcie co najmniej 50  mieszkańców, 
-   oświadczenie kandydata, że nie jest prowadzone przeciwko niemu postępowanie  
      o przestępstwo ścigane z oskarżenia publicznego lub przestępstwo skarbowe ,  
-  oświadczenie  kandydata ,że nie jest lub nie był pozbawiony władzy rodzicielskiej  ,  
a także ,że władza rodzicielska nie została  mu ograniczona ani zawieszona ,  
- zaświadczenie lekarskie stwierdzające brak przeciwwskazań do wykonywania 
funkcji ławnika,  
-informację  z Krajowego Rejestru Karnego oraz 2 aktualne fotografie. 
Ponadto zgodnie  z ustawą  zasięgnięto   informacji Wojewódzkiego Komendanta  
Policji we Wrocławiu  o kandydatce. 
Zespół stwierdził ,że  zgłoszona kandydatura  Pani Agnieszki Ajchenlaub  spełnia 
wszystkie warunki określone ustawą , zgłoszenie jest kompletne  , kandydatka nie 
jest karana, co zostało potwierdzone przez Krajowy Rejestr Karny jak również  
posiada pozytywną opinię wynikającą z dokumentów przedłożonych przez 
Komendanta Wojewódzkiego Policji we Wrocławiu , nie posiada przeciwwskazań 
zdrowotnych do pełnienia tej funkcji. Ponadto cechuje się wzorową postawą 
obywatelską i społeczną. W związku z tym  Zespół  przedkłada kandydaturę  do 
wyboru  na ławnika do Sądu Okręgowego w Legnicy na kadencję 2020-2023  przez 
Radę Miejską.  
 

Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały w tej sprawie i poddał pod 
głosowanie Rady. 
 
Głosowało 14 radnych. 
Rada Miejska Wąsosza podjęła 14 głosami „za” ,0 „przeciw”  ,0 
„wstrzymującym” uchwałę Nr XII/87/19 w sprawie wyboru ławnika do Sądu 
Okręgowego w Legnicy. 
 
                                                 Protokół z głosowania to zał. 22 
                                                 Uchwała Nr XII/87/19 to zał. 23  
 
Ad 14.   Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr III/11/18 RM Wąsosza z dnia 
12 grudnia 2018r. w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Wąsosz. 

Pan Marcin Koziński -Sekretarz Gminy omówił projekt uchwały w sprawie zmiany 
statutu Gminy Wąsosz. Jest to uchwała porządkowa w związku z tym, że od 1 
września  2019r.  przestały funkcjonować dwie jednostki  Centrum Usług Wspólnych 
Gminy Wąsosz oraz Publiczna Szkoła Podstawowa w Wąsoszu a powstał Zespół 
Szkół w Wąsoszu  należało dokonać zmian w statucie Gminy Wąsosz 
. 

Dyskusji nie było. 
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Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały w tej sprawie i poddał pod 
głosowanie Rady. 
 
Głosowało 14 radnych. 
Rada Miejska Wąsosza podjęła 14 głosami „za” ,0 „przeciw”, 0 „wstrzymującym” 
uchwałę  Nr XII/88/19 w sprawie uchwały zmieniającej uchwałę Nr III/11/18 RM 
Wąsosza z dnia 12 grudnia 2018r. w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Wąsosz. 

                                                           Protokół z głosowania  to zał. 24, 
                                                           Uchwała Nr XII/88/19 to zał.25  
 

Ad 15.  Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 
istniejącego Studium Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania 
Przestrzennego 
 
Pan Przewodniczący Rady  udzielił głosu p. Marcinowi Kozińskiemu – Sekretarzowi 
Gminy ,który przedstawił projekt uchwały. Propozycja podjęcie tego projektu uchwały 
jest po to,  aby  móc przejąć nieodpłatnie od Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa  
działkę  nr 31/11 w Górce Wąsoskiej i żeby można było przejąć nieodpłatnie musi 
być w Studium Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego 
zmienione z przeznaczeniem na cel publiczny. Wskazuje się cel publiczny,  a 
mianowicie na miejsce spotkań  mieszkańców Górka Wąsoska i Gola Wąsoska., 
 
Dyskusji nie było. 
 
Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały w tej sprawie i poddał pod 
głosowanie Rady. 
 
Głosowało 14 radnych. 
Rada Miejska Wąsosza podjęła 14 głosami „za” ,0 „przeciw”  ,0 
„wstrzymującym” uchwałę  Nr XII/89/19 w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia zmiany istniejącego Studium Uwarunkowań i Kierunków 
Zagospodarowania Przestrzennego. 
 
  
                                                  Protokół z głosowania to zał. 26, 
                                                  Uchwała Nr XII/89/19 to zał.27 
 
Ad 16.  Podjęcie uchwały  zmieniającej uchwałę NR XLII/263/10 z dnia 29 
czerwca 2010r. w sprawie utworzenia punktu Przedszkolnego w PSP  w 
Czarnoborsku.  
 
Projekt uchwały omówiła Krystyna  Szwed-Mrówka – inspektor ds. oświaty UM 
Wąsosza, która poinformowała ,że proponowana zmiana dotyczy wydłużenia czasu 
pracy przedszkola z 5 na  9 godzin  w punkcie przedszkolnym w PSP Czarnoborsko. 
Projekt wychodzi naprzeciw oczekiwaniom lokalnego społeczeństwa i cieszy się 
szerokim wsparciem rodziców i przedszkolaków . Obecnie z wydłużonego czasu 
pracy korzysta 18 przedszkolaków gdzie zapewnia się dożywanie w postaci obiadów 
. Zatrudniony został  nauczyciel stażysta, a koszt wydłużenia czasu pracy wynosi 4 
tys. zł miesięcznie. 
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Pani Ewa Dąbek – Przewodnicząca Komisji Oświaty ,Kultury, Zdrowia Sportu i Opieki 
Społecznej poinformowała ,że opinia komisji do tego projektu uchwały jest 
pozytywna. 

Dyskusji nie było 

Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały w tej sprawie i poddał pod 
głosowanie Rady. 
 
Głosowało 14 radnych. 
Rada Miejska Wąsosza podjęła 14 głosami „za” ,0 „przeciw”  ,0 
„wstrzymującym” uchwałę  Nr XII/90/19  zmieniającej uchwałę NR XLII/263/10 z 
dnia 29 czerwca 2010r. w sprawie utworzenia punktu Przedszkolnego w PSP  w 
Czarnoborsku.  
 
                                                           Protokół z głosowania  to zał. nr 28 
                                                           Uchwała Nr XII/90/19 to zał. nr 29 
 
 
Przerwa 12.47 do godz.12.53 
 
Ad 17.Podjęcie uchwały w sprawie określenia źródeł dochodów i wydatków 
nimi finansowanych wraz ze wskazaniem jednostek budżetowych, które 
prowadzą wydzielony rachunek dochodów. 
 
Pan Marcin Koziński – sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały .Poinformował 
,że  jest to uchwała porządkowa i  w związku z tym ,że zmieniły się jednostki 
budżetowe. W miejsce Publicznej Szkoły Podstawowej w Wąsoszu powstał Zespół 
Szkół w Wąsoszu. O co chodzi w tym projekcie uchwały, a mianowicie o to ,że PSP 
w Płoskach, Czarnoborsku, Przedszkole w Wąsoszu oraz Zespół Szkół w Wąsoszu 
mogą prowadzić część swojej działalności  na zasadzie zarobkowej tj. odpłatność za 
wyżywienie , wynajem  pomieszczeń szkolnych i busa , odsetki za gromadzone 
środki, odszkodowania ,  a jednostki te wydatkować mogą środki na  zakup  
artykułów spożywczych, usług, energii, itp. To wszystko jest pod kontrolą gminy. 
 
Pani Renata Czaja – przewodnicząca Komisji Budżetu , Inwestycji i Mienia 
Komunalnego poinformowała ,że opinia komisji jest pozytywna. 
  
Dyskusji nie było. 
 
Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały w tej sprawie i poddał pod 
głosowanie Rady. 
 
Głosowało 14 radnych. 
Rada Miejska Wąsosza podjęła 14 głosami „za” ,0 „przeciw”  ,0 
„wstrzymującym” uchwałę  Nr XII/91/19 w sprawie określenia źródeł dochodów 
i wydatków nimi finansowanych wraz ze wskazaniem jednostek budżetowych, 
które prowadzą wydzielony rachunek dochodów 
                                                                
                                                           Protokół z głosowania  to zał. nr 30 
                                                           Uchwała Nr XII/91/19 to zał. nr 31 
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Ad 18. Podjęcie uchwały zmieniającej  uchwałę nr IX/55/19 z dnia 28 maja 2019r 

w sprawie poboru w drodze inkasa podatku od nieruchomości, podatku 

rolnego, podatku leśnego od osób fizycznych oraz ustalenia wynagrodzenia za 

inkaso. 

 
Projekt tej uchwały omówił  p. Marcin Koziński – sekretarz Gminy który stwierdził ,że 
Rada Gminy  wskazuje inkasentów z imienia i nazwiska do pobierania podatku od 
nieruchomości , podatku rolnego ,leśnego od osób fizycznych . W związku z tym ,że 
zmienił się sołtys wsi Sułów Wielki  należy dokonać zmiany uchwały Nr IX/55/19 .  

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały w tej sprawie i poddał pod 
głosowanie Rady. 
 
Głosowało 14 radnych. 
Rada Miejska Wąsosza podjęła 14 głosami „za” ,0 „przeciw”  ,0 

„wstrzymującym” uchwałę  Nr XII/92/19  zmieniającej uchwałę nr IX/55/19 z dnia 

28 maja 2019r w sprawie poboru w drodze inkasa podatku od nieruchomości, 

podatku rolnego, podatku leśnego od osób fizycznych oraz ustalenia 

wynagrodzenia za inkaso. 

 
 
                                                           Protokół z głosowania  to zał. nr 32 
                                                           Uchwała Nr XII/92/19 to zał. nr 33 
 
 
Ad.19 Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia Klubu Dziecięcego w Wąsoszu i 

nadania mu Statutu. 

Pan  Przewodniczący  Rady poprosił p. Krystynę Szwed-Mrówkę – inspektor ds. 
oświaty UM Wąsosza, która poinformowała ,że proponowana  uchwała dotyczy  
zmiany pierwotnej uchwały w sprawie utworzenia Klubu Dziecięcego w Wąsoszu  i 
nadania mu statutu. Proponujemy nabór dzieci do klubu względem projektów 
unijnych, które finansują działalność klubu. Obecnie jest on finansowany  z projektu 
„Klub Dziecięcy dla Wąsosza” z  RPO Woj. Dolnośląskiego  i będzie on finansowany 
z kolejnego programu „Wąsosz stawia na Maluchy” Musimy niejako w jednej uchwale 
połączyć te dwa projekty. W pierwotnej uchwale były przyjmowane dzieci rodziców 
niepracujących, a obecnie do drugiego będą przyjmowane dzieci rodziców aktywnych 
zawodowo. Projekt już ruszył ,dyrektor przygotowuje się do budowy placu zabaw 
tylko dla klubu. Proponuje się uwzględnić autopoprawkę w §3 „ uchwałę stosuje się 
do wniosków o przyjęcie do klubu dziecięcego składanych od 24 września 2019r.” 
 
 
Pani Ewa Dąbek – Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia Sportu i Opieki 
Społecznej poinformowała ,że opinia Komisji jest pozytywna. 
 
Dyskusja: .   
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Radny Jacek Chorostkowski -  ile będzie przyjętych dodatkowo dzieci do klubu ? czy 
baza lokalowa będzie wystarczająca ? 
 
Pani Angelika Nastyn _dyrektor Przedszkola Samorządowego poinformowała ,że 
będzie przyjętych dodatkowo 8 dzieci, a łączna ilość dzieci w klubie będzie 24 . Tak 
wszystkie wymogi lokalowe będą zachowane. 
 
Wobec tego Pan Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały i poddał pod 
głosowanie Rady. 
 
 
Rada Miejska Wąsosza 14 głosami „za, 0 głosem „przeciwnym” 0 głosem 

„wstrzymującym się „podjęła uchwałę NR XII/93/19 w sprawie utworzenia Klubu 

Dziecięcego w Wąsoszu i nadania mu Statutu. 

 

 
                                                             Protokół z głosowania to zał. 34 
                                                             Uchwała Nr XII/93/19 to zał. 35. 
 
Ad 20. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę RM Wąsosza nr  XXXV/217/09 z 

dnia 27 2009r. w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych 

w szkołach i przedszkolu podległych Gminie Wąsosz. 

 

Pan  Przewodniczący  Rady poprosił p. Krystynę Szwed-Mrówkę – inspektor ds. 

oświaty UM Wąsosza, która poinformowała ,że proponowana zmiana  uchwały w 

sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach i 

przedszkolu podległych Gminie Wąsosz dotyczy  wysokości dodatku dla 

wychowawcy w klasie . Proponuje się zróżnicować tą kwotę  i tak w klasie do 20 

uczniów dodatek ten wynosiłby 300 zł, a powyżej 20 uczniów dodatek wynosiłby 350 

zł. Z mocy ustawy gmina została zobowiązana do wypłacenia tego dodatku na 

poziomie nie mniejszym niż 300 zł. 

Realny wzrost wynosiłby 170 i 220 zł . Projekt ten podlegał negocjacjom ze 

związkami zawodowymi, które na spotkaniu z Burmistrzem pozytywnie zaopiniowały 

te propozycje. 

 

Pani Ewa Dąbek – Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia Sportu i Opieki 
Społecznej poinformowała ,że opinia Komisji jest pozytywna. 
 

Wobec tego Pan Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały i poddał pod 
głosowanie Rady. 
 
 
Rada Miejska Wąsosza 14 głosami „za, 0 głosem „przeciwnym” 0 głosem 
„wstrzymującym się „podjęła uchwałę NR XII/94/19 w sprawie uchwały 
zmieniającej uchwałę RM Wąsosza nr  XXXV/217/09 z dnia 27 2009r. w sprawie 
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regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach i przedszkolu 
podległych Gminie Wąsosz. 
                                                        . 
                                                              Protokół z głosowania to zał. 36 
                                                             Uchwała Nr XII/94/19 to zał. 37. 
Ad. 21 Informacje Przewodniczącego Rady. 
 
Przewodniczący Rady  poinformował, że w terminie  do  30 września 2019r. należy 

składać wnioski do funduszu sołeckiego wsi oraz budżetu obywatelskiego na 2020r. 

Ad 22.Wolne głosy i wnioski. 
 

P.Bogusława Lorenc – sołtys wsi Wrząca Wielka -  zgłosiła potrzebę wymiany dwóch 
drewnianych  słupów energii elektrycznej ponieważ są znacznie pochylone, a jeden 
grozi przewróceniem i wyrwaniem instalacji z budynku nr 16 we Wrzącej Wielkiej. 

-p. sołtys z Lubiela  wnioskował o ustawienie w miejscowości Płoski znaku 
informacyjnego o kierunku jazdy do m. Lubiel bo jest usytuowany drogowskaz  do m. 
Białawy  i część kierowców błądzi by dojechać do Lubiela. 

-p. sołtys z Rudnej Wielkiej  wnioskowała o remont remizy strażackiej, a mianowicie 
wymianę cieknącego dachu  strażnicy w Rudnej Wielkiej brama wjazdowa również 
wymaga wiele do życzenia. 

-p. sołtys wsi Wiewierz – prosiła o interwencję w Wojewódzkim Zarządzie Dróg 
o lepsze oznakowanie przejść dla pieszych i budowę chodnika  w Wiewierzy 
ponieważ coraz częściej dochodzi do niebezpiecznych zdarzeń drogowych . 

 
Ad 23. Zamknięcie sesji.  
 
Pan Wiesław Stolicki -Przewodniczący Rady stwierdził, że porządek sesji został 
wyczerpany, a więc  słowami „ Zamykam XII sesję Rady Miejskiej Wąsosza” zamknął 
jej obrady. Podziękował  zebranym za udział w sesji i przeprosił za swoje potknięcia. 
 
 
 
Protokołowała K. Szejnkienig 
 


